

# Mentadbir Urus Masa Depan Kesihatan 2030:

## Dapatan utama dan saranan *The Lancet* and Financial Times Commission

Laporan Suruhanjaya yang diterbitkan pada bulan Oktober 2021, menghendaki pemikiran semula yang radikal dalam pendekatan kepada digital dalam kesihatan.

Teknologi dan data digital sedang mengubah pendekatan kepada kesihatan dan reka bentuk sistem kesihatan, tetapi model tadbir urus masih belum mengikutinya. Ini telah mewujudkan kesan tidak sama rata secara global, membahayakan demokrasi, mengehakkan agensi pesakit dan masyarakat, dan mengkompromi kepercayaan dan hak asasi manusia.

Pada tahun 2019, *The Lancet* dan Financial Times Commission tentang Mentadbir urus masa depan kesihatan 2030: Mendewasa dalam dunia digital telah ditubuhkan untuk menerokai cara memaksimumkan manfaat dan mengurangkan risiko transformasi digital untuk mewujudkan masa depan kesihatan yang lebih baik, terutamanya untuk kanak-kanak dan orang muda yang akan mewarisi model tadbir urus yang direka bentuk pada hari ini.

Sebanyak sembilan belas Suruhanjaya dalam pelbagai bidang dan disiplin telah disatukan untuk menghasilkan sebuah laporan. Mereka akan mempertimbangkan rangkaian yang luas dalam pendekatan tadbir urus, garis panduan etika dan tanggungjawab institusi yang mesti diambil kira untuk menambah baik kesihatan dan kesejahteraan dalam dunia digital yang semakin meningkat. Suruhanjaya ini bekerja rapat dengan Rakan Kongsi untuk menyokong dialog-dialog inklusif dengan pihak berkepentingan utama, dengan orang muda dan berunding dengan sektor swasta melalui persidangan yang dianjurkan oleh Financial Times.

Laporan Suruhanjaya yang diterbitkan pada bulan Oktober 2021, menghendaki pemikiran semula yang radikal dalam pendekatan kepada digital dalam kesihatan.

## DAPATAN UTAMA

### Rangka kerja berasaskan nilai untuk mentadbir urus masa depan kesihatan

Kebanyakan negara masih belum menerima pakai pendekatan berdasarkan perpaduan data, kepercayaan digital, hak asasi manusia, kebertanggungjawaban dan penyertaan awam. Ini adalah kunci untuk memacu liputan kesihatan sejagat, mengurangkan kesaksamaan dan menyelesaikan kebimbangan privasi.

### Mengetengahkan penentu kesihatan digital

Pendekatan perpaduan kepada data kesihatan dan mengetengahkan penentu kesihatan digital adalah penting untuk memaksimumkan nilai kesihatan awam bagi transformasi digital. Walau bagaimanapun, ini tiada dalam kebanyakan pendekatan tadbir urus.

### Menempatkan orang muda di tengah-tengah

Orang muda teruja dengan manfaat transformasi digital yang akan terhasil bagi kesihatan dan kesejahteraan mereka dan bimbang tentang risikonya. Pandangan dan keperluan orang muda hampir-hampir tidak pernah diutamakan dalam pembangunan dasar atau pembangunan teknologi.

## SARANAN UNTUK TINDAKAN

- 1 Mengetengahkan peranan teknologi digital sebagai penentu kesihatan
- 2 Membina seni bina tadbir urus yang memupuk kepercayaan
- 3 Mentadbir urus data kesihatan untuk meningkatkan nilai awamnya
- 4 Melabur dalam pendaya transformasi digital untuk kesihatan awam



Baca laporan penuh di tapak web kami  
[www.governinghealthfutures2030.org](http://www.governinghealthfutures2030.org)